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BRMG-KSiB-II.0012.20.2015 

 
PROTOKÓŁ NR 22–20/2015 

 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 26 października 2015 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 003 
w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć osób (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzenie rozpoczęła Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca 
Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzyła 22 posiedzenie Komisji, powitała zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia 
współpracy Gminy Miasta Gdańska z Powiatem Gdańskim, Powiatem 
Kartuskim, Gminą Żukowo, Gminą Kolbudy w celu realizacji projektu pn.: 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1930 G na odcinku Otomin – Sulmin” – druk 
nr 426. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala 
Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 
– druk nr 420. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym Forum Gdańsk Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 432.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 421.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 422. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty 
miejscowej – druk nr 423. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska uchylającej uchwałę Nr 
LVIII/1396/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 30 października 2014 r. w sprawie 
opłaty targowej – druk nr 424. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2015 r. – druk nr 433. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2015-2040 – druk nr 434. 
Referuje: Skarbnik Miasta Gdańska 

 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 435.  
Referuje: Skarbnik Miasta Gdańska 

 

11. Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2016.  
Przedstawia: Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej  

 

12. Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2015. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku oraz Dyrekcji Rozbudowy 
Miasta Gdańska 

 

13. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Wiceprzewodnicząca poinformowała, że do druku nr 423, zmian w WPF-
ie – druk nr 434 oraz zmian w budżecie druk nr 434 wpłynęły Autopoprawki.  
 
Wiceprzewodnicząca poinformowała również, że wpłynęły do zaopiniowania przez 
Komisję dwa projekty uchwał Rady Miasta Gdańska: 

1. Projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 440. 

Wiceprzewodnicząca zaproponowała, aby druk nr 440 był omawiany jako pkt 3 A w 
porządku posiedzenie.  
 

1. Projekt uchwały Rady Miasta Gdańska  w sprawie określenia formy, 
wysokości i trybu przyznania pomocy dla 4-osobowej rodziny 
repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – 
druk nr 444.  

Wiceprzewodnicząca zaproponowała, aby druk nr 444 był omawiany jako pkt 1 A w 
porządku posiedzenie.  
 
Następnie Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia wraz ze zmianami. 
 
Głosowanie: 
4 za – jednogłośnie 
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PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia 
współpracy Gminy Miasta Gdańska z Powiatem Gdańskim, Powiatem Kartuskim, 
Gminą Żukowo, Gminą Kolbudy w celu realizacji projektu pn.: „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1930 G na odcinku Otomin – Sulmin” – druk nr 426. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.426.2015). 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 426. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału Programów 
Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 426. (Opinia nr 
22-20/77-63/2015).  
 

PUNKT – 1A 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla 4-osobowej rodziny 
repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 
444. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.444.2015). 
 
Pani Teresa Kleger – Rudomino – Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich -  w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji podziękowała za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 444. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Kleger – Rudomino – Dyrektor Wydziału Spraw 
Obywatelskich, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 444. (Opinia nr 
22-20/78-64/2015).  
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PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-
Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 
420. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.420.2015). 
 
Pani Małgorzata Stasiak – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej - w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
  
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji przekazała 
prowadzenie obrad Przewodniczącemu Komisji Piotrowi Borawskiemu, który  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Od dłuższego czasu obserwuję działalność Ergo Areny i z dosyć dużym 
zadowoleniem patrzę, że tam się dosyć dużo wydarzeń różnych dzieje. Natomiast 
mam też taki kłopot i o dwie rzeczy chciałam zapytać. Ponieważ w tym roku 
obchodzimy 5-lecie Ergo Areny i m. in. taki film powstał promocyjny, który tam 
pokazuje niemalże wszystko co się działo, poza tym, że w Ergo Arenie grają 
właściwie trzy kluby dwa sopockie i jeden gdański i gdański też poniekąd wspierany 
ze środków budżetowych miasta Gdańska i w tym filmie 3 czy 3,5 minutowym nie 
znalazły się ani jeden kadr z działalności klubowej tej naszej spółki gminnej. 
Wydaje mi się, że też po to powoływaliśmy czy budowaliśmy wspólnie z Gminą 
Sopot też drużyny dwie siatkarskie i jedną koszykarską, żeby ten obiekt miał 
stałych gospodarzy. To jest takie jedno moje pytanie.     
 
Pani Małgorzata Stasiak – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Gdzie ten film był wyświetlany?  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W sieci. Jest też na stronie Ergo Areny, więc zachęcam do obejrzenia. Dosyć dużo 
różnych wydarzeń się dzieje też komercyjnych. Cieszę się, bo wyniki spółki są 
dosyć dobre, ale pytanie o wizję spółki. Może panie przewodniczący kiedyś byśmy 
dłużej o tej spółce porozmawiali. Mam taką propozycję.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Bardzo chętnie.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ona ma być tylko i wyłącznie bytem komercyjnym czy jednak też te kluby mają 
tam istnieć, które wspieramy zarówno gmina gdańska jak i gmina Sopot. W tym 
roku wychodzi na to, że kalendarz jest tak napięty wydarzeń, że Wicemistrzowie 
Polski, mam na myśli naszą drużynę siatkarską, że z 15 meczy 7 będą grali poza 
Ergo Areną. To jest mój zasadniczy zarzut. Nie do pani, niemniej pani to 
przekazuję jako Referatowi Nadzoru Właścicielskiego w imieniu Gminy, ale myślę, 
że moglibyśmy poruszyć ten temat.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze. Rozumiem, że to była bardziej sugestia niż pytanie.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Już parę razy chciałam to powiedzieć, ale nie było okazji.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zaplanujemy na pewno w niedługim czasie odrębny punkt dotyczący tylko i 
wyłącznie funkcjonowania spółki Hala Gdańsk Sopot. Czy ktoś z państwa ma jakieś 
pytania do druku 420? Nie widzę.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 420. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Małgorzatę Stasiak – Przedstawiciela Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 420. (Opinia nr 
22-20/79-65/2015).  
 

PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym Forum Gdańsk Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Gdańsku – druk nr 432. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.432.2015). 
 

Pan Jan Michalski – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 
12 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: To jest w ramach tego 
reżimu, który sobie narzuciliśmy na początku tego projektu, umowy wspólników, 
gdzie była dopuszczalna wielkość udziałów?  
 
Pan Jan Michalski – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. To jest zamierzona procedura i teraz jest realizowana.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Czy to są same grunty, czy tam znajdują się jakieś budynki?  
 
Pan Jan Michalski – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, to są skrawki gruntu.  
 



6 
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Czy Gmina przewiduje w przyszłości kolejne wniesienie aportu, aby osiągnąć ponad 
50%? 
 
Pan Jan Michalski – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, to jest niemożliwe. W tym modelu to jest niemożliwe.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 432. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Jana Michalskiego – Przedstawiciela Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 432. (Opinia nr 
22-20/80-66/2015).  
 

PUNKT – 3A 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 440. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.440.2015). 
 

Pani Anna Szczepańska – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: My mamy w GIWK-u 
100% udziałów?  
 
Pani Anna Szczepańska – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli tylko zwiększamy udziały?   
 

Pani Anna Szczepańska – Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 440. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Szczepańską – Przedstawiciela Wydziału Polityki 
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Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 440. (Opinia nr 
22-20/81-67/2015).  
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 421. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.421.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. Powiedziała: wszystkie stawki w podatkach i opłatach lokalnych wzrastają 
każdego roku, ale też mogą spadać, jak państwu przedstawię, są uzależnione od 
wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i usług pierwszego półrocza danego 
roku w stosunku do roku poprzedniego, czyli pierwszego półrocza roku 2015 w 
stosunku do roku 2014. Spadek tych cen to jest 1,2% i skutkuje obniżeniem stawek 
w podatkach. Ponadto jeszcze jest jedna zmiana. Weszły w życie przepisy, ale ich 
moc obowiązująca jest od 1 stycznia 2016 roku. Niektóre opłaty, które mieszczą się 
w podatkach i opłatach lokalnych będą miały charakter fakultatywny. Tak jak do 
tej pory dotyczyło to podatku od posiadania psów. Charakter fakultatywny mają 
opłata miejscowa i targowa. Przy omawianiu tych uchwał będę mówiła bardziej 
szczegółowo. W przypadku podatku od nieruchomości stawki spadają w 
szczególności w przypadku budynków związanych z działalnością gospodarczą, 
spadają o 27 groszy. Obecnie obowiązująca stawka 23,13 zł w roku 2016 wyniesie 
22,86 zł. Również grunty związane z działalnością gospodarczą ze stawki 0,90 zł 
spadają do stawki 0,89 zł. Natomiast budynki mieszkalne za metr powierzchni 
utrzymane są na poziomie roku 2015. Nie wzrastają. Stawka obecnie wynosi 0,75 zł 
i obowiązująca maksymalna stawka w roku 2016 jest również 0,75 zł. Stawki 
dotyczące powierzchni zajętej na świadczenie usług zdrowotnych czyli zajęte na 
szpitale, na przychodnie, na różnego rodzaju gabinety lekarskie z 4,70 zł obecnie 
stawka będzie wynosiła 4,65 zł, czyli spadek jest o 0,05 zł. Obniżka stawek 
podatkowych w szczególności tu ma znaczenie przy działalności gospodarczej 
spowoduje, że będziemy mieli mniej podatku w granicach 2-2,2 mln zł, ale 
ponieważ powstają nowe obiekty, podatek od nieruchomości wzrasta. W tym roku 
planujemy osiągnięcie wpływu w wysokości 352 mln zł. Szacujemy w roku 2016 
prawie 365 mln zł. Tyle odnośnie podatku od nieruchomości. Głównym elementem, 
podstawą podatków od nieruchomości są budowle, a podatek liczony jest 2% od 
wartości budowli i tutaj się nic nie zmienia.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję z zapytał: Czyli pomimo tej 
obniżki wykonanie budżetu będzie wyższe niż założone.   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 

Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Pani Skarbnik ja już sygnalizowałem dzisiaj w toku, kiedy otrzymaliśmy ten druk. 
Zwróciła się do mnie jedna z fundacji, która wygrała konkurs na plac zabaw w 
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ramach tych konkursów, które mamy co roku pół miliona złotych na nowe place 
zabaw w Gdańsku.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na jeden 50 tys. zł.   
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Tak. W sumie pół miliona każdego roku. I zwrócili się z prośbą czy jesteśmy w 
stanie rozważyć to, aby było zwolnione z podatku od nieruchomości, właśnie te 
place zabaw wyłonione w tych konkursach i chciałem się zapytać czy jesteśmy w 
stanie przeprowadzić taką symulację, albo stwierdzić jakie to byłyby ubytki.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Stawka podatku od nieruchomości w roku bieżącym i na rok 2016 będzie wynosiła i 
wynosi 0,47 zł. Licząc, bo wówczas musiałyby być zwolnione wszystkie place 
zabaw, które są na terenie miasta Gdańska, czyli wspólnoty mieszkaniowe, 
spółdzielnie mieszkaniowe. Wszyscy byliby zwolnieni z podatku od nieruchomości, 
ponieważ nie można kierować zwolnienia do podmiotów, tylko przedmiotowo.   
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
To jest jasne.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Licząc, że taki średni plac zabaw, bo one są różne, np. w spółdzielniach 
mieszkaniowych mogą  mieć i 200 i 300 metrów, ale licząc średnio 500-600 metrów 
razy ta stawka to byłoby ok. 250-300 zł rocznie. Nie wiemy ile jest tych placów 
zabaw. To nie jest jakieś obciążenie budżetu, żeby można było liczyć na jakiś 
spadek dochodów. Niech to będzie 200 placów. 300 zł razy 200 placów to jest 60 
tys. zł. Rozważymy, bo jeszcze nie rozmawiałam z Prezydentem w tej sprawie. 
Jutro będę rozmawiała na Kolegium.  
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Przepraszam, może się zbyt późno zwróciłem z tą prośbą.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Rozumiem, że to będzie wniosek Komisji. 
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Tak.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wniosek Komisji, żeby pan Prezydent przygotował ewentualnie Autopoprawkę 
dotyczącą przedmiotowego zwolnienia placów zabaw na terenie miasta Gdańska.  
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Ja bym przegłosował taki wniosek Komisji, żeby on był formalnie zgłoszony właśnie 
o przedmiotowe zwolnienie z podatku od nieruchomości placów zabaw. 
Przygotowanie Autopoprawki, albo sprawdzenie jaki to będzie ubytek dochodów, 
czy on jest możliwy właśnie do zawarcia w tej uchwale.  
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Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie jestem przeciwko placom zabaw, ale na niektórych obiektach jest zaraz boisko. 
Czasami ta kwota może się podnieść. Musimy też to przewidzieć.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Boiska będą jako budowle.  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
A dlaczego boisko osiedlowe nie, a dla dzieci plac tak.    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Może być problem. Też z koleżanką dyskutowałyśmy na ten temat, że na terenach 
spółdzielni mieszkaniowych jest dużo takich boisk do kosza, do gry w tenisa. Może 
być też taki problem.  
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Nie ukrywam, że to właśnie się zwróciły organizacje, które zwyciężyły w tych 
konkursach i to się z tego wzięła ta propozycja.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Taki plac zabaw to jest z 500 metrów?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest różnie. Tu nie ma norm. Bardziej chodzi o działkę.  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Jak ktoś będzie chciał być zwolniony to jak wydzieli ten obszar? Trzeba będzie 
formalnie…  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Są takie place do jazdy na wrotkach.  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Takie zestawienie, mapa placów zabaw, mamy zrobione, czyli pozbieraliśmy z 
całego miasta, bardziej informacyjnie niż ewidencyjnie, więc można pokusić się o 
policzenie takich placów zabaw.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest ponad 500 pozycji, ale tam jest wszystko Skatepark, plac zabaw, siłownie 
napowietrzne.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jutro na kolegium się zastanowimy.  
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
O jaki rząd wielkości chodzi?  
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Jeżeli nie byłoby możliwe nawet przy zmianie tej uchwały to można by było 
przeprowadzić analizę, zobaczyć jak to generalnie wygląda i przy kolejnej okazji. 
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To nie jest jakaś sprawa, która jest od razu paląca i musi być załatwiona w ciągu 
tych najbliższych trzech dni. Natomiast z taką prośbą byśmy chcieli się zwrócić 
jeżeli by było możliwe wykonanie takiej analizy to bylibyśmy zobowiązani.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dobrze. To może nie tyle Autopoprawkę, tylko żeby przeanalizować zwolnienie.   
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Tak, żeby sprawdzić. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Rzeczywiście jeżeli są jeszcze inne formy rekreacji dla dzieci… 
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Są przecież siłownie dla dorosłych. To też jest ta sama kategoria nie finansowana z 
grantów, ale jako zabawki tak.   
 
Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Może tylko grunty miasta.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie możemy. Wszystkie. Dlatego mówiłam, że wówczas też w spółdzielniach 
mieszkaniowych, wspólnotach. Będą wszystkie place zwolnione. W sumie dla 
wspólnot, dla spółdzielni nie jest to duże obciążenie, bo tak jak mówiła 0,45 zł, to 
nie jest dużo.  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Organizacje pozarządowe specjalnie dostają teren po to, żeby zorganizować tam 
plac zabaw. To być może to jest obciążeniem.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale często występują z grantami to mogą te koszty podatku od nieruchomości 
wkalkulować w granty.  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Grant jest jednoroczny.  
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji 
Głośno myślimy. Rozumiemy problem. Zwracamy się z prośbą o przeanalizowanie 
tego. Jeżeli nie przy tej okazji zmiany to przy najbliższej okazji zmiany.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przeanalizujemy to z Wydziałem, skoro ma te dane, to to zrobimy. 
 
Rady Piotr Borawski - Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek.  
 

USTALENIA KOMISJI - WNIOSEK                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana 
Prezydenta o przeanalizowanie i rozważenie możliwości przedmiotowego 
zwolnienia z podatku od nieruchomości placów zabaw na terenie miasta Gdańska.   
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Wniosek został podjęty przez Komisję jednogłośnie – 5 głosami za.  

Wniosek Nr 22-20/6-6/2015 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 421. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 421. (Opinia nr 22-20/82-
68/2015).  
 

PUNKT – 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 422. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.422.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: 
Czy to było przedmiotem jakiejkolwiek dyskusji w ramach naszego obszaru 
metropolitalnego, bo rozumiem, że tak jak pani na początku wspomniała, te stawki 
są w tej chwili na dosyć podobnym poziomie w ramach gmin ościennych, i czy to, 
że my obniżymy nie spowoduje, że zaraz będzie to działanie konkurencyjne wobec 
gmin i wszyscy się do nas zaczną przenosić. Jak pani zaczęła czytać to są dosyć 
duże obniżki w porównaniu do tych stawek, które były dotychczas płacone.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, ale na przykład mamy przedsiębiorców, którzy zwrócili się do nas o umorzenie 
podatku. Jeden z bardzo dużych przedsiębiorców, który ma dużą flotę 
transportową, przede wszystkim obsługuje państwa Unii Europejskiej i zbadaliśmy, 
rzeczywiście jego rentowność spada. Powiedział wprost, że będzie szukał 
rejestracji pojazdów w tych gminach, gdzie są stawki niskie. My nie rozważamy w 
jakich to jest gminach, natomiast podkreślam, że stawki w bieżącym roku ma takie 
sam Gdańsk, Sopot i Gdynia. Na podobnym poziomie. Jak się zachowa Gdynia i 
Sopot trudno mi powiedzieć. Tego nie analizowaliśmy w ramach Gdańskiego 
Obszaru Metropolitalnego.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli wolimy mieć podatnika z niższą stawką niż po prostu go w ogóle nie mieć?   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 422. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 422. (Opinia nr 22-20/83-
69/2015).  
 

PUNKT – 6 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty 
miejscowej – druk nr 423 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.423.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 423 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 423 + Autopoprawka. (Opinia 
nr 22-20/84-70/2015).  

 
PUNKT – 7 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska uchylającej uchwałę Nr 
LVIII/1396/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 30 października 2014 r. w sprawie 
opłaty targowej – druk nr 424. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.424.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi przystąpiono do dyskusji. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli propozycja Prezydenta jest taka, żeby od nowego roku 2016 w ogóle 
zrezygnować z opłaty targowej. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zresztą o to wnosili też, nie wiem czy do Przewodniczącego Rady też 
Stowarzyszenie Kupców i Drobnej Wytwórczości.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jaki to będzie ubytek? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Per saldo zderzając wpływy z kosztami 600 tys. zł w budżecie miasta.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 424. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 424. (Opinia nr 22-20/85-
71/2015).  
 

PUNKT – 8 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2015 r. – druk nr 433. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.433.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy jedynym kryterium wyboru była cena?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Cena i doświadczenie w badaniu podmiotu, który zaliczany jest do sfery finansów 
publicznych. Zresztą ta firma też badała nasze sprawozdanie za rok 2014.  
 



14 
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 433. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 433. (Opinia nr 22-20/86-
72/2015).  
 

PUNKT – 9 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 434 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.434.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie otworzył dyskusję. Zapytał: 
Mam pytanie poza tymi zmianami, gdybyście państwo mogli mi przypomnieć pani 
Skarbnik, albo państwo z WPR-u, projekt dotyczący budowy boiska 
lekkoatletycznego przy Grunwaldzkiej. W tym tygodniu chyba podpisaliśmy 
porozumienie z Ministerstwem Sportu. Tam były też zabezpieczone środki w całości 
na ten rok i na kolejny. Rozumiem, że to także znajdzie odzwierciedlenie po tym 
porozumieniu? 
 

Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Porozumienie było podpisane w piątek. Odzwierciedlenie będzie w listopadzie albo 
w grudniu w projekcie budżetu, bo umowa przewiduje dofinansowanie na poziomie 
4,5 mln zł. Dzisiaj rozkład środków tej dotacji jest milion złotych na ten rok 
wpisany w umowę, 3,5 mln wpisany na przyszły rok , ale już jakiś czas temu była 
przygotowywana. Generalnie jest tak, że do 50% dofinansowania jest przekazywane 
Gminie i zarówno wydatków jednorocznych jak i przedsięwzięć. Co więcej 
uzyskaliśmy 50% wartości netto, ponieważ VAT też jest wydatkiem 
niekwalifikowanym i będzie odzyskiwany, stąd akurat taka kwota. Po przetargu jest 
ok. 12 mln zł brutto, a niecałe 10 jako wartość netto i ta kwota będzie 
dofinansowana.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli te całe ryzyka, które wtedy podjęliśmy zdejmujemy potem po porozumieniu. 
W listopadzie lub w grudniu możemy się spodziewać tego w ramach zmiany?     
 

Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych  
Generalnie będzie zmiana w 2016 roku.   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Już w projekcie budżetu na rok 2016 znajdzie się zadanie, a ewentualnie 
skorygujemy to co jest w roku bieżącym.  
 

Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Chciałam zapytać o tą drogę z Otomina do Sulmina. Czy to jest na styku Gmin? 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest droga, która biegnie gdyby teraz spojrzeć odwrotnie… 
 

Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Wiem jak ona biegnie, ale czy tam jest styk Gmin? 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, tam jest styk Gmin Żukowo i Kolbudy, ale droga jest powiatowa, bo jak 
jesteśmy poza miastem Gdańsk to jest tak, że drogą powiatową zarządza starosta i 
tutaj granica powiatów też biegnie tak jak granica gmin. Gmina Żukowo jest w 
powiecie kartuskim, a gmina Kolbudy w powiecie gdańskim. 
 

Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ale wtedy w inwestycji będzie partycypowało Żukowo?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tam są ustalenia. Każda ze stron się zdeklarowała. Tak akurat się składa, że po 
stronie powiatu kartuskiego i Gminy Żukowo ta droga jest w stanie dużo lepszym i 
była poprawiana jakiś czas temu.  
 

Pani Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ale ona też będzie remontowana?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To wszystko nam wyjdzie jeszcze z projektu. Najwięcej nakładów i potrzeb jest na 
odcinku w Gminie Kolbudy w powiecie gdańskim. Tam jest najwięcej nakładów.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 434 wraz z Autopoprawką. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 434 + Autopoprawka. (Opinia nr 22-20/87-73/2015).  
 

PUNKT – 10 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 435 + 
Autopoprawka. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 października 2015 r. - BRMG-S.0006.435.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 435 wraz z Autopoprawką. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 435 + Autopoprawka. (Opinia nr 22-20/88-74/2015).  
 

PUNKT – 11 
 

Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2016.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pan kierownik Kukla rozpocznie od wyników głosowania Budżetu Obywatelskiego. 
Bardzo prosimy.  
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej 
Szanowni państwo, za nami trzecia edycja gdańskiego Budżetu Obywatelskiego. 
Podobnie jak w ubiegłym roku 11 mln zł było przekazanych na projekt, przy czym 8 
mln 800 tys. zł na projekty dzielnicowe i 2 mln 200 tys. zł na projekty 
ogólnomiejskie. 8 mln 800 tys. zł, które zostały przyznane na projekty dzielnicowe 
zostały przekazane na wszystkie 34 dzielnice. Jest to nowość w porównaniu do 
poprzedniej edycji Budżetu Obywatelskiego. 30% z tej kwoty 8 mln 800 tys. zł 
zostało przekazane równo na wszystkie 34 gdańskie dzielnice, a 70% 
proporcjonalnie do liczby osób zameldowanych na terenie tych dzielnic. Kolejną 
nowością było to, że mieszkańcy mogli dysponować swobodnie pięcioma głosami na 
projekty dzielnicowe i jednym na projekt ogólnomiejski oraz to, że kwoty 
niewykorzystane w dzielnicach zasiliły pulę środków ogólnomiejskich. Całość trwała 
od 1 czerwca do 30 września, czyli do momentu ogłoszenia wyników głosowania. 
Łącznie do oceny formalno-prawnej 281 projektów zostało przyjętych. 210 trafiło 
pod glosowanie mieszkańców. 188 były to projekty dzielnicowe, a 22 projekty 
ogólnomiejskie. Liczba osób uprawnionych do głosowania 374 032 osoby. 
Zagłosowało 33 987 osób. Jest to 9,9% osób uprawnionych do głosowania. Przewaga 
głosujących kobiet 18 954, mężczyzn 15 033. Łącznie oddano 199 629 głosów. 62 to 
są projekty dzielnicowe, 3 projekty ogólnomiejskie na łączną kwotę 10 961 525 zł. 
Jeżeli chodzi o te projekty, które trafiły do realizacji to pokażę w formie 
prezentacji (stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  
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Po przedstawione prezentacji pan Maciej Kukla dodał: Są to dane szacunkowe jaka 
pula środków, ile pieniędzy wydamy na realizację tych wszystkich inwestycji i tak 
naprawdę będziemy wiedzieć w momencie, kiedy zostaną ogłoszone wszystkie 
przetargi i poznamy te kwoty. My w tej chwili będziemy zajmować się ewaluacją 
kolejnej edycji Budżetu Obywatelskiego. Będziemy chcieli zawiesić ankiety na 
oficjalnej stronie miasta tak, aby zapytać się mieszkańców Gdańska na temat ich 
opinii do tej edycji Budżetu Obywatelskiego. Niemniej mamy swoje przemyślenia, 
pomysły na ulepszenia jeszcze kolejnej edycji, która w przyszłym roku i pewnie w 
harmonogramie dla całej metropolii.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli przyszła edycja może już być metropolitalną edycją jeżeli chodzi o terminy?   
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji, Informacji i Komunikacji Społecznej 
Tylko i wyłącznie jeżeli chodzi o terminy. Jeżeli by tak miało być to znaczy 
składanie wniosków i weryfikacja byłaby do wakacji, czyli do końca czerwca. Okres 
wakacyjny byłby przerwą. Wtedy byśmy nie weryfikowali tych wniosków. One już 
wszystkie będą zweryfikowane do wakacji. To też nam ułatwi troszkę pracę, bo 
jednak w wakacje ludzie są na urlopach. To bardzo ciężko szło w tym roku. Do 
ostatniego momentu były wnioski weryfikowane. My już później mieliśmy mało 
czasu, żeby jeszcze się nad tym wszystkim pochylić. Do końca czerwca weryfikacja. 
Jeżeli coś będzie nie tak to jeszcze wakacje będziemy mieli na jakieś ewentualne 
poprawki, a głosowanie we wrześniu, o ile metropolia na to przystanie. Jeżeli są 
jakieś pytania to chętnie odpowiem.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W związku z tym, że też uczestniczyłem w pracach zespołu i to o czym przed 
chwilą pan kierownik mówił dotyczące pewnego pośpiechu i wątpliwości 
wynikających z weryfikacji projektów, które miało miejsce w wakacje i tuż przy 
okazji 1 września, gdzie także Referat był w inne projekty zaangażowany. Już po 
ogłoszeniu wyników były pewne wątpliwości dotyczące projektu w Dolnym 
Wrzeszczu. Trwały rozmowy dotyczące tego projektu czy on jest w pełni 
ogólnodostępny. Natomiast ze względu na to, że zagłosowało na niego 4500 
mieszkańców nie chcieliśmy … uważamy, że te 4500 mieszkańców jest dużą 
wartością i nie chcemy lekceważyć głosów mieszkańców. Chciałbym się zwrócić do 
szanownej Komisji z prośbą o przegłosowanie wniosku do Prezydenta miasta 
Gdańska o realizację już ze środków z budżetu miasta Gdańska kolejnego projektu 
z listy z Dolnego Wrzeszcza. Jeżeli dobrze pamiętam projekt za 110 000 zł. Tutaj 
duża inicjatywa pani radnej Lodzińskiej, którą chciałem przywitać dzisiaj na 
Komisji. Chcieliśmy poprosić pana Prezydenta o sprawdzenie czy jest możliwe 
zrealizowanie z budżetu miasta Gdańska właśnie kolejnego projektu tak, żeby nie 
lekceważyć tych głosów mieszkańców, które padły na projekt, który zwyciężył, ale 
też dać zadość także tym wątpliwościom, które powstały podczas weryfikacji tego 
projektu. Myślę, że to całą sprawę powinno zamknąć. Mam nadzieję, że pan 
Prezydent się przychyli do tego wniosku, jeżeli oczywiście państwo będziecie za. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Czy to jest jedyny taki projekt, gdzie zagłosowało tyle mieszkańców, a on nie jest 
realizowany? Na czym polega wyjątkowość tego projektu?  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Wyjątkowość tego projektu polega na tym, że jest to jedyny wybrany spośród 
projektów w tej dzielnicy. On całą pulę środków zgarnia we Wrzeszczu. Natomiast 
część mieszkańców podnosi, że jest to projekt, który nie pełni jest projektem, 
który jest ogólnodostępny. Jest położony na terenie klubu sportowego Gedania. 
Oczywiście mieszkańcy Gdańska mają do niego dostęp. Natomiast w ramach tego 
projektu wchodzą szatnie, parking czy tego typu infrastruktura. Rzeczywiście 
Komisja też ze względu na to, że zamykał się termin kiedy wchodziły projekty pod 
głosowanie, może pewne rzeczy nam umknęły, albo pewnych rzeczy nie 
przeanalizowaliśmy wyjątkowo dokładnie, natomiast projekt trafił pod głosowanie. 
Dostał bardzo dużo głosów i nie chcielibyśmy rezygnować z realizacji tym bardziej, 
że przeszedł i został wybrany, więc chcielibyśmy, żeby on był realizowany, tak jak 
mieszkańcy tego chcieli. Natomiast, żeby zadość uczynić tym wszystkim głosom 
mieszkańców, którzy podnoszą, że być może są jakieś wątpliwości to chcielibyśmy 
zaproponować takie rozwiązanie sprawy, że po prostu w tej dzielnicy jeszcze jeden 
projekt by został zrealizowany, ale już ze środków budżetu miasta na 2016 rok.   
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Ten projekt jest na tyle pilny, że nie może poczekać do następnej edycji?   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nie wiadomo, czy zostanie wybrany wtedy, a tutaj dostał dosyć dużą liczbę głosów. 
Chciałem zaproponować taki wniosek, natomiast już decyzja będzie Prezydenta.   
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Ja jestem za, tylko obawiam się wyjątków od reguły, że dlaczego tu robimy 
wyjątek, a nie w innej sytuacji. Tylko tego się obawiam, bo ogólnie jestem za tym.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Wyjątek polega na tym, że mieszkańcy podnosili tą kwestię. W żadnym innym 
wypadku takie sprawy nie zostały podnoszone. Nie było wątpliwości co do innych 
projektów. Także na tym polega jego wyjątkowość. Czy jeszcze jakieś pytania? To 
chciałbym złożyć wniosek.           
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK 
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pana 
Prezydenta o realizację ze środków budżetu miasta Gdańska na rok 2016 projektu z 
listy z Dolnego Wrzeszcza drugiego pod względem ilości uzyskanych głosów w 
głosowaniu w Budżecie Obywatelskim 2016 (Magiczna Uliczka Dolnego Wrzeszcza o 
wartości 110 000 zł).  
 

Wniosek został podjęty przez Komisję jednogłośnie – 4 głosami za (Wniosek Nr 22-
20/7-7/2015 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 

PUNKT – 12 
 

Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2015. 
 

Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
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Opowiem oczywiście w zakresie DRMG. DRMG otrzymało na ten rok do realizacji 21 
zadań. Budżet, który był w ramach tych 21 zadań to jest na dzień dzisiejszy 9 mln 
890 tys. zł. Zrealizowano do dnia dzisiejszego 11 zadań już kompletnie, zgodnie już 
procedurami odbioru. Mamy zamkniętych 11 zadań. 10 jeszcze jest w trakcie 
realizacji. Wszystkie wnioski są realizowane w uzgodnieniu z wnioskodawcami. 
Wszystkie zakresy są realizowane w uzgodnieniu z nimi. Te 10, o których 
wspomniałem, terminy ich zakończenia to jest 30 listopad. Także do 30 listopada 
chcemy zamknąć już protokolarnie wszystkie zadania z Budżetu Obywatelskiego 
przydzielone do realizacji Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli nie będzie żadnych opóźnień?        
 
Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Nie przewidujemy żadnych opóźnień. Nie widzimy tutaj żadnych zagrożeń.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Proszę powiedzieć, zgłosili się też wnioskodawcy projektu na Przymorzu, że tam 
zakres realizacji jest tylko częścią tego, co było w pierwotnym zakresie i wynikało 
z ceny uzyskanej przy przetargu.        
 
Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
O którym projekcie mówimy?     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nie pamiętam jak on się nazywał. Na Przymorzu Wielkim chyba był jeden wybrany.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Nie mam wniosków przy sobie. Musiałbym przeanalizować wszystkie.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest modernizacja istniejącego ciągu pieszego – bulwar, na ciąg pieszo – 
rowerowy z wydzieleniem ścieżki rowerowej, Przymorze Wielkie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chyba właśnie o ten projekt chodzi.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Budżet był w zakresie tego zadania 500 tys. zł. Realizacja sumarycznie 364 tys. zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Otrzymałem informację, że tylko w części jest realizowany ten projekt ze względu 
na to, że co prawda on przeszedł weryfikację, i ta kwota miała odzwierciedlać 
realizację tego projektu. Natomiast po przetargu się okazało, że kwota jest tak 
wysoka, że tylko część poszła do realizacji.   
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Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Czyli wnioskodawca stwierdził, że okroiliśmy do przetargu zakres i po przetargu 
okazało się, że jednak wystarczająca jest kwota do realizacji i w związku z tym nie 
została zrealizowana część tego zadania? Tak to rozumiem. Ja w tej chwili nie 
jestem w stanie odpowiedzieć konkretnie jeśli chodzi o to zadanie. Mogę panu 
przewodniczącemu przekazać taką informację w dniu jutrzejszym.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze, to bardzo bym prosił. Wiadomo, że wszystkie projekty są w jakiś sposób 
weryfikowane i dlaczego akurat, bo wiadomo, że przetarg to jest przetarg, ale 
raczej te projekty, zwłaszcza u państwa w jednostce są na tyle dobrze 
weryfikowane, że one zwykle się pokrywają z tymi cenami, które potem 
uzyskujecie państwo w przetargach.   
 
Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu Inwestycji i 
Projektów UE w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Jakaś indywidualna sytuacja mogła być, ale jesteśmy w stanie zweryfikować i w 
dniu jutrzejszym przekażę taką informację.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tutaj trzeba jeszcze dodać, że oprócz DRMG realizatorem części zadań Budżetu 
Obywatelskiego był ZDiZ. To dotyczy np. zadania Park nad Jaśkowym potokiem 
„Jaśkowy Zakątek”. To zadanie zostało zrealizowane i zakończone. Jest zadanie 
związane z monitoringiem wizyjnym to jest Zarządzanie Kryzysowe – przeprowadza 
ten projekt. On jest w trakcie uzgodnień branżowych. Taką mam informację. Są 
zadania, ale to już są bieżące, które realizuje Ogród Zoologiczny jako jednostka i 
dotyczy to sterylizacji.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli te wszystkie kocie projekty? To Ogród Zoologiczny? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, jako jednostka, która prowadzi jednocześnie i ogród i schronisko. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ale tam są wybrane jakieś podmioty, które to realizują czy siłami samego 
schroniska?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Są wykonawcy Gabinet Weterynaryjny przy Lelewela do jednej dyspozycji i drugi 
Gabinet Weterynaryjny ANIMAL.MED. Mają czas do końca listopada na realizację.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
A Ogród Zoologiczny czyli schronisko w jakiś sposób kontroluje wykonanie czy kto 
jest odpowiedzialny za to?   
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, za całość zadania odpowiedzialny jest… właśnie to jest w strukturze, 
schronisko jest w strukturze Ogrodu Zoologicznego jako jednostka połączona.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W pierwszej edycji nie było takich mini projektów, bo one były zagrożone, a to jest 
chyba jeden z niewielu miękkich projektów, które są w drugiej edycji. Też istotna 
jest kontrola nad tymi miękkimi projektami.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To są zadania bieżące, ale bezpośrednio Wydział Gospodarki Komunalnej jest tym, 
któremu podlega Ogród Zoologiczny.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że jak będziemy mieli wykonanie budżetu już w przyszłym roku to 
będziemy mogli taką informację co do kontroli tego poznać?    
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy jakieś inne pytania są co do wykonania budżetu? Nie widzę. 
Komisja przyjęła informacje. Czekamy tylko na wyjaśnienia dotyczące tego 
Przymorza.  
 

PUNKT – 13 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani przewodnicząca wnioskuje, żeby zwołać Komisję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To się nie spieszy. Może to być spokojnie w przyszłym roku.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze. Korespondencja – odpowiedzi na wnioski Komisji . Czy państwo są 
zadowoleni z tej odpowiedzi czy o czymś będziemy jeszcze rozmawiać z 
przedstawicielami Prezydenta? Oczywiście jak będziemy rozmawiać na temat 
budżetu to możemy wrócić do tych wniosków Komisji. Nie ukrywam, że jestem 
dosyć zadowolony z tych odpowiedzi.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Ja złożyłam dwa, dwa zostały odrzucone, więc nie mam powodów do bycia 
zadowoloną.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Możemy wrócić do tego tematu przy okazji już procedowania budżetu, kiedy 
wpłynie do nas ten druk, ale to będzie na początku grudnia. Będę prosił ZDiZ, ale 
to już odrębnie, bo tak mnie zaciekawiła odpowiedź na wniosek pani radnej 
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Dulkiewicz. Bardzo jestem ciekawy co to za przejście dla pieszych, które kosztuje 
900 tys. zł. To mnie naprawdę bardzo zastanowiło.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wydaje mi się, że już liczyli z sygnalizacją świetlną.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ale sygnalizacja świetlna kosztuje 150-200 tys. zł. Jestem ciekawy tego projektu. 
Dopytamy. Czy jeszcze jakieś wolne wnioski? Nie widzę. 
 
  
Nie było więcej wolnych wniosków, spraw wniesionych oraz korespondencji w 
związku z tym Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 
Koniec -  godz.17:45. 
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WYNIKI GŁOSOWANIA 
 

 

 

ANIOŁKI – 146 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 1815 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 Siłownia pod chmurką w Zielonym Parku 56000,00 459 

2 Siłownia pod chmurką przy Wroniej Górce 54000,00 398 

5 Rewitalizacja Wroniej Górki - etap I 9520,00 393 

3 Plac zabaw przy Wroniej Górce 50000,00 323 

1 Modernizacja boiska przy Wroniej Górce 3100,00 242 

                       Pozostało:   23 380 zł 

 

 



BRĘTOWO – 185 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 3982 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 Na Niedźwiedzim Szlaku 
 

52000,00 1706 

2 Leśny Świat Dzieci 
 

125000,00 1534 

3 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Brętowo. 

35000,00 255 

4 Osiedlowe Centrum Wypoczynku i Rekreacji 
 

26433,00 246 

5 Chodnik dla Góralskiej cz. I 
 

179999,00 241 

         Pozostało:   8 000 zł 

 

 

BRZEŹNO – 262 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 4525 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3 "Chodkiewicza 17" Rewitalizacja terenu, ułatwienie codziennego 
życia mieszkańcom "Chodkiewicza 17" 

262000,00 1075 

1 Bezpieczeństwo i monitoring dzielnicy Brzeźno 
 

180000,00 1065 

4 Ogólnodostępne boisko piłkarskie w Brzeźnie 
 

262000,00 729 

8 LATARNIA MORSKA - stylizowane oświetlenie na Placu Sąsiedzkim 
w Brzeźnie! 

40000,00 500 

9 Kraniki do opłukiwania stóp przy wyjściu z plaży 130000,00 435 

6 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Brzeźno. 

50000,00 293 

7 BRZEŹNO Rewitalizacja "Sadu Sąsiedzkiego" - obok "Placu 
Sąsiedzkiego" (za Projektornia GAK, dawną "Cebulką") 

5000,00 199 

2 Dawny cmentarz w Brzeźnie - tablica pamiątkowa 
 

2000,00 144 

5 Informacja dla mieszkańców jak mądrze karmić Łabędzie i Kaczki 
 

4000,00 85 

             Pozostało:   0 zł 

 

 



CHEŁM -772 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 16 489 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3  Boisko rekreacyjno-sportowe dla mieszkańców osiedla Chełm 600000,00 2572 

7 Park zabaw linowy z nawierzchnią poliuretanową bezpieczną w 
Jarze Wilanowskim zgodnie z projektem ZDiZ 

272000,00 1969 

2 Minibus na Oruni Górnej. 761005,00 1776 

1 RODZICE-DZIECIOM Nowoczesny Park Zabaw dla młodszych i 
starszych na terenie SP nr 8 przy ul. Dragana 

330000,00 1676 

12 Ulica Kampinowska bezpieczna i przyjazna mieszkańcom 590000,00 1397 

8 Sprawnościowy plac zabaw dla dzieci o nawierzchni trawiastej 240000,00 1318 

5 Budowa Boiska Wielofunkcyjnego Orunia Górna 355000,00 1148 

11 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Chełm. 

95000,00 837 

13 BOISKO DO PIŁKI SIATKOWEJ O NAWIERZCHNI POLIURETANOWEJ 600000,00 822 

10 Place sąsiedzkie w Parku Rekreacyjnym Jar Wilanowska, zbiornik 
Madalińskiego 

400000,00 817 

4 Modernizacja schodów terenowych pomiędzy ulicami: Emilii 
Hoene i Granitową. 

150000,00 714 

14 Street workout - instalacja do ćwiczeń z własną masą ciała 60000,00 696 

6 Plac zabaw na terenie MOSiR przy ul. Zielonogórskiej na Chełmie 120000,00 480 

9 Uliczne kosze na śmieci 2000,00 267 

         Pozostało:   15 000 zł 

 

JASIEŃ – 249 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 5007 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 Zielony Staw - zagospodarowanie terenu wokół zbiornika wodnego 
między os. Zielonym i Leszczynowym 

124500,00 2506 

4 Plac zabaw w parku dworskim im. ks. Bronisława Kabata przy ul. 
Zwierzynieckiej (JASIEŃ). 

50000,00 750 

3 Skwer w Szadółkach 100000,00 651 

5 Utwardzenie ul. Limbowej (Jasień) 80000,00 480 

6 Uporządkowanie terenu stawu dworskiego przy ul. Zwierzynieckiej 
(JASIEŃ) 

5000,00 297 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Jasień. 

48000,00 252 

7 Gdańskie wystawy plenerowe na osiedlach (JASIEŃ) 6000,00 71 

        Pozostało:   15 500 zł 



KOKOSZKI – 200 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 6802 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 3 tereny rekreacyjne na 3 osiedlach dzielnicy Kokoszki: park w 
Karczemkach (ul. Azaliowa), park w Kiełpinie Grn. (ul. Goplańska) i 
siłownia w Kokoszkach przy obecnym placu zabaw (ul. Osiedlowa). 

200000,00 4002 

1 Rozbudowa obiektu sportowego przy ul. Budowlanych w Gdańsku 
Kokoszkach - budowa dodatkowych szatni. 

150000,00 1880 

3 Nowy i bezpieczny plac zabaw oraz teren rekreacyjno - sportowy - 
Karczemki 

190000,00 920 

                Pozostało:   0 zł 

 

KRAKOWIEC-GÓRKI ZACHODNIE – 105 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 856 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3 Położenie płyt typu Jumba na drugiej połowie ulicy Kutnowskiej tj 
od 20 do 30 oraz przełożenie fragmentu nawierzchni z kamienia na 
drodze łączącej z ulicą Łęczycką. 

105000,00 561 

2 Pusty Staw; Krakowiec - Górki Zachodnie; sport, rekreacja, 
wypoczynek. 

105000,00 250 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Krakowiec-Górki Zachodnie. 

25000,00 45 

Pozostało:   0 zł 

 

LETNICA – 96 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 1149 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 Poprawa bezpieczeństwa pieszych poprzez budowę chodnika w 
części ulicy Narwickiej.  

96000,00 668 

2  Zagospodarowanie ogrodzonego terenu na plac rekreacyjno-
sportowy wielopokoleniowy dla dzieci, młodzieży, dorosłych oraz 
seniorów (okolice Stalowej, Starowiejskiej) 

96000,00 481 

Pozostało:   0 zł 

 

 



MATARNIA – 160 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 3579 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

5 Budowa nowego placu zabaw dla dzieci z elementami sportowymi 
przy ulicy Podchorążych w Gdańsku. 

160000,00 1540 

1 NOWOCZEŚNIE, ZDROWO, SPORTOWO - budowa siłowni 
zewnętrznej i wiaty rowerowej wraz z kompleksowym 
zagospodarowaniem terenu. 

160000,00 1138 

2 BUDOWA CHODNIKÓW - KLUKOWO 160000,00 641 

4 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Matarnia. 

35000,00 185 

3 Montaż progu zwalniającego na ulicy Podchorążych. 6000,00 75 

Pozostało:   0 zł 

 

MŁYNISKA – 120 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 707 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 SKWER IM. ARKADIUSZA ARAMA RYBICKIEGO 93500,00 305 

1 BEZPIECZNA DROGA = BEZPIECZEŃSTWO MIESZKAŃCÓW 22000,00 201 

3 URZĄDZENIA GIMNASTYCZNE DLA NASZEGO ZDROWIA 30000,00 164 

2 
KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Młyniska. 25000,00 37 

Pozostało:   4 500 zł 

 

 

NOWY PORT – 220 000 

LICZBA GŁOSÓW – 2686 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 NOWY Nowy Port 220000,00 1614 

4 Postawienie latarni ulicznych przy ulicy Mylnej pomiędzy ulicami 
Na Zaspę - Strajku Dokerów i Wolności 

34000,00 508 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Nowy Port. 

45000,00 321 

3 Budowa infrastruktury odwodnieniowej ulicy Na Zaspę. 220000,00 243 

Pozostało:   0 zł 



OLIWA – 317 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 5943 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

5 Place zabaw i zielone skwery Oliwy 317000,00 2202 

3 Ostatni Pachołek  317000,00 1739 

2 fontanny napowietrzające na stawach oliwskich 112000,00 1080 

1 
KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Oliwa. 60000,00 490 

4 Wielki Brat Patrzy! Rozbudowa monitoringu miejskiego w Oliwie. 198000,00 432 

Pozostało:   0 zł 

 

OLSZYNKA – 122 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 1133 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 Budowa chodnika i schodów przy Szkole SP 59 oraz oświetlenia 
ulicy Miedza.  

120000,00 718 

2 Budowa pływających pomostów cumowniczych nd Opływem 
Motławy w dzielnicy Olszynka 

122000,00 415 

           Pozostało:   2 000 zł 

 

ORUNIA-ŚW.WOJCIECH-LIPCE – 291 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 4070 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 MIEJSCA REKREACJI I WYPOCZYNKU DLA DZIECI I MŁODZIEŻY Z 
ZAPLECZEM DLA RODZICÓW I SENIORÓW 

150000,00 1311 

2 Monitoring wizyjny - Park Oruński 160000,00 942 

5 Zagospodarowanie terenu przy ul. Raduńskiej i ul. Turkusowej 35000,00 537 

4 Oruński Uniwersytet III Wieku 20000,00 395 

3 Remont  200 mb. chodnika w Św.Wojciechu! 51000,00 375 

7 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Orunia - Św.Wojciech-Lipce. 

55000,00 294 

6 Lekcje Patriotyzmu dla mieszkańców Oruni, czyli co zrobić, aby 
Święto Niepodległości nie kojarzył tylko z wolnym dniem od pracy i 
lekcji? 

25000,00 216 

         Pozostało:   10 000 zł 



OSOWA – 283 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 6791 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 Dzieci z SP 81 bezpiecznie i komfortowo docierają do szkoły 283000,00 2651 

4 5 x TAK dla wiat - wiaty przystankowe w Osowej. 
 

264000,00 1920 

3 Ławki w ciągach pieszych osiedla Gdańsk Osowa 
 

26000,00 1122 

2 utwardzenie ul. Woźnicy 
 

280000,00 606 

5 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Osowa. 

55000,00 492 

Pozostało:   0 zł 

 

PIECKI-MIGOWO – 430 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 13329 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

7 Tereny rekreacyjne dla dzielnicy Piecki-Migowo - zielona plaża z 
miejscem do grillowania 

200000,00 2424 

10 CENTRUM SPORTOWE MORENA 350000,00 2264 

4 Plac zabaw dla dzieci przy boisku sportowym na ulicy Magellana 200000,00 2234 

9 Rewitalizacja stawu na osiedlu "Nad wodą" 
 

60000,00 1474 

1 NAPRAWA NAWIERZCHNI DROGOWEJ UL. MARUSARZÓWNY 
PIECKI-MIGOWO 

300000,00 1120 

3 modernizacja schodów zewnętrznych do Przychodni Morena 
 

60000,00 934 

5 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Piecki - Migowo. 

70000,00 836 

6 DOM SĄSIEDZKI PIECKI-MIGOWO 2015 
 

60000,00 810 

2 poszerzenie chodnika ul. Belgradzka / BEZPIECZEŃSTWO PIESZYCH 
 

16000,00 735 

8 przyrządy gimnastyczne do Street Workout'u 
 

50000,00 498 

         Pozostało:   14 000 zł 

 



 

 

PRZERÓBKA – 139 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 2906 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3 MIESZKAM W GDAŃSKU SIENNA 
 

138000,00 1572 

1 Remont ulicy Karola Dickensa 
 

138000,00 1180 

2 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Przeróbka. 
 

30000,00 154 

            Pozostało:   1 000zł 

 

 

 

 

PRZYMORZE MAŁE – 288 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 1958 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 Plac zabaw i siłowania na Przymorzu Małym 
 

137000,00 717 

1 Remont chodnika od tunelu pod ulicą Chłopską do jezdni na ulicy 
Krzywoustego. 

100000,00 523 

3 Latarnie na chodniku wzdłuż ulicy Chłopskiej. 
 

51000,00 376 

4 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Przymorze Małe. 

60000,00 342 

Pozostało:   0 zł 

 

 

 

 

 



PRZYMORZE WIELKIE – 490 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 6919 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 Remont chodnika wzdłuż ulicy Jagiellońskiej. 350000,00 3212 

4 Plac Sportów Miejskich - obiekt do treningu parkour, 
streetworkout, crossfit, gimnastyki. Tor przeszkód dla każdego, 
strefa dla dzieci z parkiem trampolin. 

490000,00 1723 

3 Samoobsługowe stacje rowerowe na Przymorzu Wielkim 76000,00 826 

5 Modernizacja Skateplazy w Parku im. Ronalda Reagana 490000,00 719 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Przymorze Wielkie. 

95000,00 439 

        Pozostało:   64 000 zł 

 

RUDNIKI – 97 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 219 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 Budowa chodnika wzdłuż ul. Gdańskiego Kolejarza. Dzielnica 
Rudniki. 
 

97000,00 206 

2 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Rudniki. 
 

40000,00 13 

Pozostało:   0 zł 

 

SIEDLCE – 271 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 4100 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 Remont schodów - ul. Zakopiańska i Tarasy  125000,00 1563 

1 Renowacja placu zabaw - Siedlce 211100,00 1118 

5 Monitoring na Siedlcach 170000,00 616 

6 Teren rekreacyjny z placem zabaw dla psów 271000,00 568 

2 
Remont ulicy Wieniawskiego oraz zwiększenie liczby miejsc 
parkingowych 160000,00 164 

3 Remont ulicy Bystrzyckiej  271000,00 71 

                    Pozostało:   146 000 zł 



STOGI – 237 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 9221 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

5 Pusty Staw; Stogi; sport, rekreacja, wypoczynek 105000,00 3180 

2 DZIELNICOWY PARK REKREACYJNO-WYPOCZYNKOWY DLA DZIECI, 
MŁODZIEŹY I DOROSŁYCH NA STOGACH - ETAP I -  KONTYNUACJA 
BUDOWY 

237000,00 2547 

3 Remont drogi, chodnika oraz wykonanie miejsc parkingowych za 
blokami przy ul. Stryjewskiego 33-39 

237000,00 2491 

4 Toaleta miejska na Stogach 100000,00 527 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Stogi. 

50000,00 476 

         Pozostało:   32 000 zł 

STRZYŻA – 155 000 ZŁ 

LICZBA GŁOSÓW – 1051 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 Bezpieczna STRZYŻA 155000,00 473 

1 PRZYJAZNA Strzyża 125000,00 380 

3 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Strzyża. 

30000,00 198 

Pozostało:   0 zł 

 

SUCHANINO – 232 000 ZŁ 

LICZBA GŁOSÓW – 2548 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

1 Suchanino - boisko do tenisa, siłownia pod chmurką oraz schody 
terenowe do przystanku przy kładce nad ul. Powstańców 
Warszawskich 

232000,00 659 

2 Bezpieczny plac zabaw dla dzieci na osiedlu Suchanino.  100000,00 606 

5 Remont schodów wraz  z podjazdem dla wózków prowadzących 
do Kościoła p.w. św. Maksymiliana Kolbe i Przychodni Lekarskiej 
od strony ul. Powstańców Warszawskich 

60000,00 382 

4 Ratujmy zieleń przy ul. Beethovena 25000,00 361 

6 Winda przy kładce na Suchaninie 230000,00 354 

3 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Suchanino. 

45000,00 186 

Pozostało:   0 zł 



 

 

ŚRÓDMIEŚCIE – 481 000 ZŁ 

LICZBA GŁOSÓW – 11067 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

12 Budowa boiska do piłki nożnej w Gimnazjum nr 8 w Gdańsku 
 

400000,00 2240 

13 Miejska przestrzeń rekreacyjna Biskupiej Górki i dawnej 
Piaskowni 
 

135000,00 1677 

3 Siłownia na świeżym powietrzu w Parku Św. Barbary ( Długie 
Ogrody - Śródmieście) 
 

60000,00 1391 

1 Modernizacja parku rekreacyjnego przy Szkole Podstawowej nr 4 
w Gdańsku - ul. Łąkowa 61 
 

140600,00 1051 

14 Siłownia zewnętrzna wraz z placem zabaw, boiskami  
 

100000,00 965 

6 Siłownia na powietrzu nad kanałem Raduni   
 

70100,00 930 

8 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Śródmieście. 

95000,00 572 

10 plac zabaw pod kasztanami 
 

200000,00 475 

11 plac zabaw śródmieście 
 

150000,00 413 

4 Zajęcia aktywizujące seniorów 
 

15000,00 375 

9 Zwiększenie bezpieczeństwa pieszych na ulicy Grobla IV poprzez 
montaż podwyższonych przejść dla pieszych  

20000,00 286 

5 RODZINNY KLUB - wsparcie dzieci i rodzin z dzielnicy Śródmieście. 
 

80000,00 285 

2 siłownia napowietrzna 
 

33900,00 278 

7 5 szt. ławek od ul. Grodzkiej do ul. Wałowej  7500,00 129 

             Pozostało: 6 000 zł 

 

 

 

 

 



 

UJEŚCISKO-ŁOSTOWICE – 383 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 9343 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 Budowa i stworzenie Sąsiedzkiego Dzielnicowego Domu Kultury 
wraz z Biblioteką Sąsiedzką w dzielnicy Ujeścisko-Łostowice. 
 

383000,00 2808 

5 Budowa chodnika dla pieszych wraz z oświetleniem wzdłuż ul. 
Wieżyckiej (od ul. Świętokrzyskiej do chodnika łączącego ul. 
Porębskiego ze Szkołą Podstawową nr 12). 
 

376000,00 2522 

3 Budowa boiska przy ul. Cedrowej - 
facebook.com/BoiskoPrzyCedrowej 
 

383000,00 1847 

2 Rozbudowa placu zabaw z elementami sportowymi 
 

100000,00 1621 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Ujeścisko-Łostowice. 

80000,00 545 

Pozostało:   0 zł 

 

 

VII DWÓR – 136 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 2213 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 Mała infrastruktura - ławki, kosze na śmieci i dystrybutory na 
bezpłatne torebki na psie nieczystości 

21340,00 543 

3 Wykonanie miejsc postojowych 
 

120000,00 464 

4 Nowe miejsca postojowe. 
 

92565,00 431 

5 KORZENIE - miejsce zabaw i aktywnej rekreacji przy wejściu do 
lasów Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego 

136000,00 392 

1 Nowe Chodniki na VII Dworze 
 

136000,00 383 

          Pozostało:  22 095 zł 

 

 

 



WRZESZCZ DOLNY – 425 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 9809 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3 DOLNY WRZESZCZ - SPORTOWA  HISTORIA  ZOBOWIĄZUJE! 398000,00 4756 

1 MAGICZNA ULICZKA Dolnego Wrzeszcza 110000,00 1535 

6 Założenie oświetlenia, remont chodnika oraz postawienie 
miejskich koszy na śmieci na ulicy Danusi 

86500,00 1239 

4 Bezpieczny Park nad Strzyżą w Wrzeszczu – LAMPY i 
MONITORING 

190000,00 1196 

2 REMONT KOKSOWEJ 260000,00 561 

5 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Wrzeszcz Dolny. 

85000,00 522 

         Pozostało:   27 000 zł 

 

WRZESZCZ GÓRNY – 416 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 11584 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 Skrzyżowanie przy Galerii Bałtyckiej - przyjazne dla 
rowerzystów/ek i pieszych  

257000,00 2571 

13 Park Uphagena wizytówką Górnego Wrzeszcza!  
Bezpieczny plac zabaw z terenem rekreacyjnym dla młodzieży i 
rodzin oraz miejsce do nauki jazdy na rowerze. 

200000,00 1719 

1 Urządzenie chodnika dla pieszych oraz co najmniej 20 miejsc 
postojowych dla samochodów użytkowników przebywających 
okresowo, w tym dla samochodów z których korzystają osoby 
niepełnosprawne. 

180000,00 1243 

2 Podleśna Polana - strefa D-boiska 150000,00 1126 

12 "Siłownia pod chmurką" 48757,00 1089 

11 Upragniony chodnik 200000,00 959 

5 Wrzeszczańska ścieżka zdrowia 55000,00 798 

3 Bezpieczna droga do szkoły - ścieżka przez park do Gimnazjum nr 
26 

50000,00 504 

7 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Wrzeszcz Górny. 

85000,00 489 

8 Smocza Baza  40000,00 462 

6 Remont drogi /wyjazdu 80000,00 221 

10 Modernizacja oświetlenia, remont chodników oraz postawienie 
miejskich koszy na śmieci na ulicy Jana Uphagena 

166000,00 217 

9 Parking na zapleczu przychodni Jesionowa 150000,00 186 

             Pozostało:  9 000 zł 



WYSPA SOBIESZEWSKA – 126 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 2252 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

2 Plac zabaw jako element przyszłego Parku Rekreacyjno-
Wypoczynkowego 

120000,00 1698 

3 Remont chodnika ul. Turystyczna od ul. Radosnej do ul. Tęczowej 50000,00 239 

1 Doposażenie i zagospodarowanie terenu placu zabaw oraz 
siłowni "pod chmurką" przy ul. Jodowej róg ul. Nadwiślańskiej na 
Wyspie Sobieszewskiej 

23000,00 221 

4 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Wyspa Sobieszewska. 

25000,00 94 

            Pozostało:  6 000 zł 

 

WZGÓRZE MICKIEWICZA – 113 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 821 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3   Zagospodarowanie placu u zbiegu ulic Jacka Soplicy i Wojskiego 
na teren rekreacyjno-wypoczynkowy 

113000,00 535 

4 Oświetlenie lampami LED ciągu pieszego wzdłuż ulicy Armii 
Krajowej 

100000,00 204 

1 Aktywny dzieciak - dodatkowe zajęcia sportowe i artystyczne dla 
dzieci i młodzieży w Szkole Podstawowej nr 14  

7600,00 55 

2 Wyznaczenie (wymalowanie) miejsc parkingowych na parkingu 
przy ul. Nowogródzkiej 

700,00 27 

Pozostało:   0 zł 

 

ZASPA MŁYNIEC – 269 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 5660 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3 Boisko marzeń przy XV LO dla wszystkich mieszkańców 
 

269000,00 3374 

2 Remont nawierzchni ulicy Startowej w dzielnicy Zaspa Młyniec 
 

269000,00 1825 

1 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Zaspa Młyniec. 

50000,00 461 

           Pozostało:  0 zł 

 



 

ZASPA ROZSTAJE – 258 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 5532 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

3 Budujemy boisko wielofunkcyjne 258000,00 2472 

6 Uatrakcyjnienie rekreacji w parku - grill, bule i siłownia czyli 
sportowo i towarzysko w Parku w Parku im. Jana Pawła II 

65000,00 1125 

1 Remont schodów kładki dla pieszych nad Al. Jana Pawła II - 
schody od ul. Burzyńskiego 

100000,00 642 

4 Latarnie ledowe w Parku Millenium Gdańska  120000,00 555 

5 Remont schodów kładki dla pieszych nad Al. Jana Pawła II - 
schody od strony Ścieżki Małgorzaty i Łukasza Szutenbergów tj. 
budynków Impro i Parku im. Jana Pawła II 

90000,00 446 

2 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Zaspa Rozstaje. 

48000,00 292 

Pozostało:   0 zł 

 

 

ŻABIANKA-WEJHERA-JELITKOWO-TYSIĄCLECIA – 326 000 zł 

LICZBA GŁOSÓW – 1586  

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 Remont chodnika przy SKM Żabianka 
 

110000,00 581 

1 Stworzenie części rekreacyjno - sportowej z siłownią na świeżym 
powietrzu.  

63000,00 455 

3 Monitoring ciągu pieszego do ERGO Areny 
 

130000,00 296 

2 KOMPLEKSOWY PROGRAM OPIEKI NAD KOTAMI MIEJSKIMI w 
dzielnicy Żabianka-Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia. 

65000,00 254 

       Pozostało:   23 000 zł 

 

 

 

 



PROJEKTY OGÓLNOMIEJSKIE – 2 200 000 zł 

KWOTA POZOSTAŁA Z PROJEKTÓW DZIELNICOWYCH – 428 475 zŁ 

LICZBA GŁOSÓW – 31 977 

Numer 
projektu 

Tytuł Koszt Razem 

4 Sieć głównych tras rowerowych Gdańska - poprawa 
bezpieczeństwa i jakości 

2200000,00 6733 

15 REMONT ULICY SIENNEJ -etap 2 2200000,00 3129 

8 Dofinansowanie szczepień przeciw pneumokokom dla 
najmłodszych mieszkańców Gdańska 

2000000,00 2882 

3 Uruchomienie linii tramwajowej pomiędzy Dzielnicami: Nowym 
Port, Letnica, Młyniska, Wrzeszcz Dolny, Wrzeszcz Górny, Strzyża 

2000000,00 2066 

10 Zielony Gdańsk - zagospodarowanie terenów rekreacyjnych w 
otulinie Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego. 

1446000,00 1911 

22 Rekreacja, sport i kultura w Parku im. Jana Pawła II 1350000,00 1785 

17 ANIMALS PATROL. 250000,00 1493 

18 BRZEŹNO, WRZESZCZ, ZASPA, PRZYMORZE -> Aleja Hallera / Ulica 
Czarny Dwór - Promenada nad morze(m) - PIESI, ROLKARZE, 
ROWERZYŚCI 

250000,00 1484 

5 Naprawa zapadniętych studzienek kanalizacyjnych na al. 
Grunwaldzkiej 

220000,00 1384 

12 Skatepark-skateplaza im. Prasłowian, wzorowana na największej 
w Polsce skateplazie w Lesznie o powierzchni 3000m2 oraz tor 
szkoleniowy dla osób poruszających się na wózkach inwalidzkich. 

950000,00 1340 

19 Remont ul. Piekarniczej, wykonanie uporządkowanych miejsc 
postojowych przy sądzie, budowa brakujących ciągów pieszych, 
montaż elementów małej architektury i urządzenie zieleni przy 
Stawu Piekarnicza. 

1760000,00 1299 

13 Gdańska woda zdrowia doda! 140000,00 1178 

14 Ścieżka rekreacyjna (rolkowa) wokół zbiornika retencyjnego 
„Jabłoniowa” 

600000,00 1048 

16 Budowa boiska do gry w piłkę nożną 2200000,00 959 

9 System ogólnodostępnych miejskich kanap rekreacyjnych 232620,00 723 

6 Budowa odcinka drogi i chodnika - połączenie ulicy 
Michałowskiego z ul. Polanki 

850000,00 603 

7 Rozbudowa infrastruktury sportowej przy ul. Zielonogórskiej 4. 2200000,00 474 

2 Remont ulicy Antoniego Madalińskiego 621000,00 464 

20 Ścieżka Biegowo – Rekreacyjna wraz z urządzeniami dla 
wszystkich mieszkańców Gdańska w Parku Steffensa w dzielnicy 
Aniołki 

700000,00 326 

1 PoStrzyżyny - Gdańsk ścina emisję CO2 250000,00 267 

11 Polepszenie dostępu do sportu balonowego - kupno balonu na 
ogrzewane powietrze 

280000,00 239 

21 Spis powszechny kotów wolno żyjących na terenie miasta 
Gdańska. 

220000,00 190 

         Pozostało:   38 475 zł 


